



Network for European Philosophy and the Jewish Tradition

The Network for European Philosophy and the Jewish Tradition brings together international scholars from the fields of philosophy and Jewish studies to explore the encounters and intersections, but also the differences and mutual exclusions between European philosophy and the Jewish tradition.

From antiquity and medieval times to the present, the Hebrew Bible and its commentaries, the Talmud, Rabbinic writings and the Kabbalah as well as works of modern Jewish thought are a rich well for inquiry and philosophical reflection. In turn, European philosophy is often associated with three dominant intellectual traditions – Greek thought, Christian faith, and secular Enlightenment. This classic triad tends to obscure other influences. Philosophers and historians of European philosophy have often failed to recognize the specifically Jewish influences on their field of study. Research in the context of the network seeks to investigate and map the commonalities, parallels, and lines of influence between the traditions of European thought and the Jewish tradition, focusing on the manifold encounters between them.

The Network will organize a yearly international conference or workshop, virtual and in-person reading groups, and a bi-annual lecture that will alternately take place at one of our three Flemish host institutions – the Institute of Philosophy at KU Leuven, the Institute of Jewish Studies, and the Center for European Philosophy at the University of Antwerp. It will encourage and support similar events at other locations suggested by the network's participants.

Network Organizers: Vivian Liska (University of Antwerp and The Hebrew University of Jerusalem) – Arthur Cools (University of Antwerp) – Willem Styfthals (KU Leuven).

Website: <https://www.uantwerpen.be/nepjt>

Contact:

Institute of Jewish Studies, University of Antwerp, c/o Jan Morrens
Prinsstraat 13, L.400, 2000 Antwerpen, Belgium
Tel: +32 3 265 52 43 / Email: networkepjt@gmail.com



Réseau de Philosophie Européenne et Tradition Juive

Le Réseau *Philosophie Européenne et Tradition Juive* rassemble des chercheurs internationaux des domaines de la philosophie et des études juives pour explorer les rencontres et les intersections, mais aussi les différences et les exclusions mutuelles entre la philosophie européenne et la tradition juive.

De l'Antiquité et de l'époque médiévale à nos jours, la Bible hébraïque et ses commentaires, le Talmud, les écrits rabbiniques et la Kabbale ainsi que les œuvres de la pensée juive moderne sont une riche source d'enquête et de réflexion philosophique. À son tour, la philosophie européenne est souvent associée à trois traditions intellectuelles dominantes : la pensée grecque, la foi chrétienne et les Lumières laïques. Cette triade classique tend à occulter d'autres influences. Les philosophes et les historiens de la philosophie européenne ont souvent méconnu les influences spécifiquement juives dans leur domaine d'étude. La recherche dans le cadre de ce réseau cherche à étudier les points communs, les parallèles et les lignes d'influence entre les traditions de la pensée européenne et la tradition juive, en se concentrant sur les multiples rencontres entre elles.

Le réseau organisera un colloque international annuel, des groupes de lecture virtuels et en personne, ainsi qu'une conférence biennale qui auront lieu alternativement dans l'une de nos institutions hôtes flamandes – l'Institut de philosophie de la KU Leuven, l'Institut d'études juives et le Centre de philosophie européenne de l'Université d'Anvers. Il encouragera et soutiendra des événements similaires dans d'autres endroits suggérés par les participants du réseau.

Organisateurs du réseau: Vivian Liska (Université d'Anvers et Université Hébraïque de Jérusalem) – Arthur Cools (Université d'Anvers) – Willem Styfhals (KU Leuven).

Site web: <https://www.uantwerpen.be/nepjt>

Contact:

Institut d'études juives, Université d'Anvers, att. Jan Morrens
Prinsstraat 13, L.400, 2000 Anvers, Belgique

Tél: +32 3 265 52 43 / Courriel: networkepit@gmail.com